
 

 

  

Referat 
 

Mødedato: 9. december 2024 

Mødetidspunkt: Kl. 16.30 

Mødested: Folkestedet ved gl. banegård 
Banegårdspladsen 2, 8800 Viborg 
 

Mødeleder: Anders K. Kristensen 

Referent: Søren Keldsen 

Mødedeltagere: Anders K. Kristensen, Anne-Birgitte Tougård, Ismail Hussein Has-
san, Karen Elisabeth Stub, Kim Lynggaard, Lene Møller, Martin 
Ditlevsen, Ole Høg,  

Fraværende: Mogens Ditlev, Karen Elisabeth Stub, Kim Lynggaard 

  

Dagsorden til møde i Kulturelt Samråd 
 
1.  Kort rundvisning på Folkestedet – vi mødes i ventesalen kl. 16.30 

Anders K. Kristensen viser rundt.  
 
 

2.  Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 
Se referat fra møde den 23. september 2024. 

Referat - KS-møde 
23-09-2024.pdf  

 
Beslutning: 
Godkendt 
 
 

3. Meddelelser og gensidig orientering 
Ørum IF har henvendt sig med en forespørgsel om muligheden for at søge 
tilskud til en større lokal julefrokost. De ønsker at ansøge om ca. 15.000 kr. 
til at hyre et band. Overskuddet fra arrangementet vil gå til Ørum IF. 

 Forvaltningen har svaret følgende: Vi vurderer, at der inden for vores om-
råde (Kultur- og Fritidsudvalget samt Kulturelt Samråd) ikke er mulighed for 
at yde støtte til fester. 
 
Beslutning: 
Til efterretning. 
 

Kultur & Udvikling 
Fællessekretariatet 
 
Dato: 21-11-2024 
 
Sagsnr.: 23/28293 
Sagsbehandler: vpkj3 



 

 

4. SKET siden sidste møde 
Oversigt over bestyrelsens behandlede ansøgninger siden sidste møde. 
Orientering ved formanden. 

SKET siden 
sidst.pdf  

 
Beslutning: 
Til efterretning 
 

5. Ansøgning om optagelse i Kulturelt Samråd 
Der er modtaget ansøgning fra: 
Folkestedet – Viborg Banegaard 

Ans. optagelse - 
Folkestedet.pdf

Vedtægter - 
Folkestedet.pdf  

 
Beslutning: 
Anders K. Kristensen fremsender nye vedtægter, og sagen behandles på 
næste bestyrelsesmøde. 

 

6. Revideret forretningsorden for Kulturelt Samråd 
På sidste møde vedtog bestyrelsen, at punkt 2 ændres til: 
”Den nye bestyrelse konstituerer sig ved formand, næstformand og 1 besty-
relsesmedlem – kaldet formandskabet – umiddelbart efter generalforsam-
lingen, hvis hele den nye bestyrelse er til stede. Ellers sker konstitueringen 
på det første møde efter generalforsamlingen.” 
 
Ny revideret forretningsorden vedhæftes til orientering. 

KS - 
Forretningsorden.pdf 
 
Beslutning: 
Til efterretning. 
 
 

7. Problematikker i forbindelse med ansøgning om tilskud fra Kulturelt Sam-
råd 
 
A) Tolkning af retningslinjernes punkt 12 og 13 
Martin Ditlevsen har bedt om en fortolkning af retningslinjernes punkt 12 
og 13. 

 Punkt 12 og 13 lyder som følger: 
 



 

 

12. Der skal være mindst 35% egenbetaling til arrangementerne (f.eks. kon-
tingenter, sponsorater, entreindtægter, men ikke offentlige tilskud). 
 
13. Tilskud til en ansøgers enkeltarrangementer kan maksimalt udgøre 65%. 
Andre offentlige tilskud fra kommunale, regionale eller statslige midler kan 
kun udgøre en del af de maksimale 65% tilskud og kan ikke bruges til at 
dække de 35%, som ansøger selv skal bidrage med. 

 Martin Ditlevsen har spørgsmål som: Kommer kirkens egenbetaling fra kir-
keskatten, og er det dermed et statsligt tilskud? Kan et sponsorat komme 
fra en offentlig instans, f.eks. en skole? 

Beslutning: 
Forslag til ændring af vedtægter forelægges på næste generalforsamling. 
Følgende slettes:  

Andre offentlige tilskud fra kommunale, regionale eller statslige midler kan 
kun udgøre en del af de maksimale 65% tilskud og kan ikke bruges til at 
dække de 35%, som ansøger selv skal bidrage med. 

Begrundelsen er, at ’offentlige tilskud’ kan have mange former. 

Forvaltningen vurderer forinden, hvorvidt der er problemer i denne æn-
dring af vedtægterne. 

 
 
B) Problematikken at nogle foreninger søger tilskud til mange og store ar-
rangementer 
Anders K. Kristensen ønsker at drøfte problematikken omkring, at nogle 
foreninger søger tilskud til mange og store arrangementer, hvilket kan 
dræne Kulturelt Samråds budget og påvirke de mindre foreninger nega-
tivt. 

Beslutning: 
En forening kan højst få 10% af den samlede tilskudspulje. 
Drøftet. Der tages stilling, hvis problemet opstår. 
 

 C) Drøftelse af ansøgningsperioder 
På det sidste møde oplevede vi, at en forening søgte tilskud til et stort 
arrangement i marts måned. Bestyrelsen måtte give afslag, da arrange-
mentet lå uden for ansøgningsperioden. Dette skaber et dilemma, da det 
også ville være for sent for foreningen at søge tilskud til næste ansøg-
ningsfrist den 15. februar 2025. Foreningen vil først få svar sidst i februar 
måned, og kan dermed ikke være sikker på at modtage tilskud fra Kultu-
relt Samråd. 

 Hvad kan vi gøre fremadrettet for at håndtere disse ansøgninger? 

Beslutning: 
Drøftet. Ansøgningsfristerne ændres ikke. 



 

 

 
D) Ansøgninger til Dispositionssummen 
I 2024 er der modtaget mange ansøgninger til Dispositionssummen. Be-
styrelsen har givet tilbagemeldinger om, at ansøgningerne ofte kommer 
uden for ansøgningsfristen. Der er ganske rigtigt nogle ansøgninger, som 
af forskellige årsager ikke blev indsendt rettidigt, eller hvor ansøgerne 
troede, de havde søgt i det nye system. 
Andre ansøgninger er dog kommet, fordi foreningerne pludselig har fået 
mulighed for at afholde et arrangement, og det ville være for sent at 
søge til næste ansøgningsrunde, da arrangementet allerede ville være af-
viklet. Dispositionssummen er netop oprettet til at støtte sådanne arran-
gementer, så det må være i orden. 

Beslutning: 
Drøftet. Opfordre foreningerne til, at der søges til tiden, ellers gives der ikke 
tilskud. Oplyse herom på generalforsamlingen. Vær opmærksom på at få en 
kvittering. 
 
 
E) Regnskab ifm. tilskud til den årlige Viborg Musikalske Julekalen-
der – Love2Sing 
Viborg Musikalske Julekalender arrangeres af "Vi er Viborg" (tovholder), 
Love2Sing, byens erhvervsliv og Vestjysk Bank som hovedsponsor. Denne 
levende julekalender finder sted fra den 29. november til den 23. decem-
ber. Hver dag i denne periode kan man opleve en ny musikalsk optræden 
på Nytorv. 
 
Love2Sing søger tilskud fra Kulturelt Samråd som en godkendt forening. 
Når foreningen indsender regnskab, viser det ofte et betydeligt under-
skud. Foreningen oplyser kun om tilskuddet fra Kulturelt Samråd (ikke 
andre indtægter), men de samlede udgifter for arrangementet er oplyst 
for at vise, hvad der bruges på aktiviteterne på Nytorv i december. Som 
nævnt er det "Vi er Viborg", der er tovholder og også håndterer den øko-
nomiske del. 
 
Bestyrelsen har på møder undret sig over det store underskud. Skal vi 
bede foreningen Love2Sing om at indsende regnskabet på en anden 
måde? 

Beslutning: 
Efterspørg hos Love2Sing regnskab for 24 julearrangementer i regi af 
Love2sing, så det fremgår, hvordan underskuddet/egenbetalingen på 
35% er dækket. 
 
 
F) Giver Kulturelt Samråd tilskud til leje af garderobestativer? 
Der er brug for en afklaring om Kulturelt Samråd giver tilskud til leje af 
garderobestativer. 
Se vedhæftede Tilskudsguide. 



 

 

KS - 
Tilskudsguide.pdf  

 
Beslutning: 
Der ydes ikke tilskud til garderobestativer.  

Bestyrelsen havde en drøftelse om lys- og lydanlæg. Der blev ikke truffet 
beslutninger vedr. dette. 
 
 

8. Kan De Frivilliges Hus få en plads som tilforordnet i bestyrelsen for 
Kulturelt Samråd? 
I henhold til punkt 2 fra sidste møde skal vi beslutte, om De Frivilliges 
Hus kan få en plads som tilforordnet i bestyrelsen for Kulturelt Samråd. 
Det kan være en sag, der skal forelægges på den kommende generalfor-
samling. 
 
Beslutning: 
De Frivilliges Hus inviteres med til næste bestyrelsesmøde i KS for en 
nærmere drøftelse. 

 

9.  Hvordan kan Kulturelt Samråd være mere proaktivt? 
I henhold til punkt 11 fra sidste møde ønskes en drøftelse af, hvordan 
Kulturelt Samråd kan være mere proaktivt? 
Forslag fra sidste møde: Komme ud til foreningerne, evt. afsætte en pulje 
til bestemte formål f.eks. unge, idebank, kontakte de foreninger, der ikke 
søger tilskud, oplyse om foreningers arrangementer til inspiration for an-
dre. – Kan evt. drøftes på generalforsamlingen. 
 
Beslutning: 
Formanden og forvaltningen ser på et oplæg til generalforsamlingen. 
Heri indgår det på mødet drøftede forslag om en kulturmesse. 

KS kunne udvælge temaer, som i særlig grad støttes, fx unges kulturar-
rangementer, hvor der ikke er samme krav til foreningsorganisering. 

Herefter møde mellem Kultur- og Fritidsudvalget og Kulturelt Samråds 
bestyrelse.  

 

10. Regnskab 2024 
Regnskab 2024 viser et mindreforbrug på 61.205 kr. Der er bevilget under-
skudsgarantier på 1.542,46 kr., som ikke har været nødvendige.  Beløbet er 
løbende blevet tilbageført til puljen, efterhånden som de er blevet frigi-
vet. 



 

 

 Regnskab 2024 er vedhæftet sammen med opgørelse over bevilgede un-
derskudsgarantier, herunder både almindelige bevillinger og dem fra Di-
spositionssummen. 

Regnskab 2024.pdf

   
Status - 

Underskudsgarantier Alm.pdf  
Status - 

Underskudsgarantier Dispositionssummen.pdf 
 
Beslutning: 
Til efterretning 
 

11. Budget 2025 
Budgettet for Kulturelt Samråd 2025 er på 908.456 kr. – inkl. bevilget un-
derskudsgaranti for 2024, som endnu ikke er afviklet. 
 
Budgettet fordeles i følgende grupper: 
1. ansøgningsperiode (15.02.) 
2. ansøgningsperiode (15.09.) 
Dispositionssummen 
Pulje til Snapsting 
Øvrige tiltag? 

Fordeling af 
budgetpuljerne 2020-2025.pdf 
 
Beslutning: 
 

1. ansøgningsperiode (15.02.) 
2. ansøgningsperiode (15.09.) 
Dispositionssummen 
Pulje til Snapsting 
Øvrige tiltag? 
i alt 

400.000 
360.000 

88.000 
60.000 

indeholdt i disp.sum 
908.000 

 

12.  Generalforsamling i Kulturelt Samråd tirsdag den 28. januar 2025 kl. 
19.00 
Generalforsamlingen afholdes i ”Stuen” i De Frivilliges Hus Stationen. 
 
Følgende medlemmer er på valg: 
Anders K. Kristensen (Foreningen Kulturselskabet) 
Mogens Ditlev (Forsamlingshuset Egekværnen, Hald Ege) 
Lene Møller (Viborg Big Band) 
Ole Høg (Musikviften) 
 
Er ovennævnte medlemmer villige til genvalg? 
 
Skal der være underholdning/foredrag ifm. generalforsamlingen? 



 

 

 
Beslutning: 
Anders K. Kristensen (Foreningen Kulturselskabet) - genopstiller 
Mogens Ditlev (Forsamlingshuset Egekværnen, Hald Ege) – genopstiller 
ikke 
Lene Møller (Viborg Big Band) - genopstiller 
Ole Høg (Musikviften) – genopstiller 

Indslag på generalforsamlingen: Kontakt til øverstkommanderende på 
Flyfabrikken Rasmus Johansen: Fortælling om Flyfabrikkens aktiviteter og 
gerne et musikalsk indslag. 

13. Eventuelt 

 

 

 

 

 
 
 


